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PROTOKÓŁ  Nr IV/11 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 
z dnia 03 marca  2011 roku 

 
 odbytej w Urzędzie Gminy w Boćkach ul. Plac Armii Krajowej 3, pod 
przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 
 
Obrady rozpoczęto o godz. 1300 , a zakończono o godz. 1540 

Stan Rady   - 15 
Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 
 

1. Bazylewski Krzysztof   9. Przywózki Bogusław 
2. Derehajło Teresa    10. Radziwił Agnieszka 
3. Góralczyk Eugeniusz   11. Roszkowski Tomasz 
4. Jakimiuk Anatol    12. Rzepniewski Paweł 
5. Jakubowski Karol    13. Tuszewicki Eugeniusz 
6. Lasecka Danuta    14. Wietoszko Wiesława Teresa 
7. Oliwniak Agnieszka   15. Zienczuk Leszek 
8. Piotrowska Krystyna 
 
Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 
2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 
3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 
4. Raisa Bursa Korsak - Kierownik Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim 
5.   Marek Markiewicz - insp. ds prewencji KRUS Bielsk Podlaski 
6.  Monika Kruszewska - prac. Urzędu Gminy 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 15 radnych, obrady są 
prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i 
projekty uchwał radni otrzymali, zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi do porządku. 
Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany 
porządek, który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 
2. Przyjęcie protokołu obrad  III Sesji Rady Gminy 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boćki 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości 

Piotrowo Krzywokoły 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za odprowadzanie i przyjmowanie 
ścieków na terenie Gminy Boćki 

6. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał 
Rady 

7. Sprawy różne 
8. Interpelacje i zapytania radnych 
9. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 
10. Zamknięcie obrad sesji 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na dzisiejszej Sesji są obecni przedstawiciele 
Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Placówki Terenowej w Bielsku Podlaskim Pani 
Raisa Bursa Korsak i Pan Marek Markiewicz i na początku obrad udziela im głosu. 
Pani Kierownik KRUS przeprowadziła szkolenie w formie wykładu i prezentacji 
multimedialnej na temat ubezpieczenia społecznego rolników i zasad ochrony życia i zdrowia 
w gospodarstwie rolnym oraz postępowania w razie wypadku, między innymi przedstawiła 
następujące informacje: 
- podstawowe ustawowe zadania realizowane przez KRUS, 
- ubezpieczenia obowiązkowe z mocy ustawy i ubezpieczenia dobrowolne na wniosek, 
- nowe zasady opłacania składek na ubezpieczenie społeczne rolników, które płaci się 
dziennie, wcześniej było kwartalnie. Ponadto rolnicy posiadający powyżej 50 ha płacą 
składkę dodatkową, a rolnicy prowadzący działalność gospodarczą płacą składkę podwójnie, 
- wypadki i zagrożenia zdrowia i życia rolnika, jakie występują w gospodarstwach  podczas 
wykonywania prac rolniczych, 
- przyczyny i okoliczności wypadków przy pracy rolniczej notowane w regionie i gminie, 
- zasady bezpiecznej pracy w gospodarstwie m.in. zapobieganie upadkom, pokaz ubrania 
roboczego i ubrania ochronnego do oprysków, zasady bezpiecznej obsługi maszyn, urządzeń 
rolniczych i obsługi zwierząt, bezpieczeństwo podczas transportu rolniczego, przy pracach na 
wysokości, zagłębieniach i zbiornikach, zasady bezpiecznej pracy ze środkami chemicznymi 
ochrony roślin, 
- zachowanie prozdrowotne, profilaktyka medyczna i rehabilitacja lecznicza rolników, 
ad pkt. 2 
Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z III Sesji był wyłożony do wglądu na 7 
dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji, uwag nie wniesiono, zapytał czy są  jakieś 
uwagi lub pytania. Uwag do projektu nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  
przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy „za” – oddano 15 głosów /przyjęto 
jednogłośnie/ . 
ad pkt 3 i 4 
Głos zabrał Pan Wójt, powiedział, ze Plan Odnowy miejscowości Boćki jak i zarówno zmiany 
do planu odnowy miejscowości Piotrowo Krzywokoły są potrzebne do ubiegania się o środki 
unijne. Chodzi o składanie wniosków dotyczących zadań wynikających z działania 3.2. 
Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej oraz działania 3.3 Odnowa i rozwój 
wsi w ramach programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013. Pan Wójt powiedział, że 
jeżeli mamy ubiegać się i wykorzystywać dodatkowe środki to należy podjąć te uchwały, 
gdyż stanowią główny element wniosku. Jeżeli radni nie opowiadają się za realizacją zadań 
wynikających z tego działania, uchwały są zbędne. W miejscowości Boćki z tego zadania 
wykonano kostkę na części ulicy Placu Armii Krajowej, boisko szkolne obok Urzędu Gminy, 
zakwalifikowany został wniosek na remont dzwonnicy przy kościele w Boćkach, teraz 
planuje się zakup dużej przenośnej sceny. Miejscowość Piotrowo Krzywokoły ubiega się o 
remont świetlicy. Ponadto planuje się jeszcze złożyć wnioski na remonty świetlic w 
miejscowości Olszewo, Starowieś, Krasna Wieś, dla tych miejscowości również trzeba będzie 
opracować Plan Odnowy i podjąć uchwały. Do świetlicy w miejscowości Olszewo planuje się 
przenieść lokal wyborczy z budynku byłej szkoły w Wiercieniu. Budynek po szkolny w 
Wiercieniu po uprzednim przeprowadzeniu remontu, przeznaczony by został na lokal 
socjalny, gmina ma obowiązek posiadania takiego lokalu. W miejscowości Starowieś kobiety 
założyły i zarejestrowały Stowarzyszenie Koła Gospodyń Wiejskich i chcą prowadzić 
działalność kulturalną. Założenie Stowarzyszenia ułatwi im pozyskiwanie funduszy i dotacji 
na prowadzenie działalności. Mieszkańcy wsi Krasna Wieś chcą  dokonać remontu dachu na 
świetlicy. 
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Pan Tuszewicki Eugeniusz zapytał, że w pkt 6 jest mowa o budowie amfiteatru w Boćkach. 
Pan Wójt odpowiedział, że tak planowano wybudować scenę na zewnątrz przy Gminnym 
Ośrodku Kultury w czasie jego remontu, ale jest za mało miejsca i nie ma gdzie umieścić 
widowni. Imprezy na powietrzu organizowane są obok Gminy i Banku na boisku, ustawiana 
jest scena przenośna. Ta scena którą mamy nie jest duża, dlatego też planuje się złożyć 
wniosek  i pozyskać środki z w/w projektu na zakup dużej przenośnej sceny. 
Przebudowa budynku GOK jest planowana, w roku ubiegłym za niską cenę nie udało się 
znaleźć wykonawcy do sporządzenia projektu, projektanci żądali 60 tys zł za projekt budynku 
GOK. 
Pan Sekretarz Gminy uzupełnił wypowiedź Wójta, że Plan dotyczący miejscowości Boćki  
uchwalony w miesiącu grudniu 2008 roku był już zmieniany, dlatego też żeby nie 
podejmować kolejnych zmieniających uchwał, Plan ten został rozszerzony dostosowany do 
potrzeb aktualnie składanych wniosków i będzie można na jego podstawie ubiegać się w 
przyszłości o środki  pomocowe. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Radni pytań nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekty uchwał i poddał pod głosowanie: 
 
Uchwała Nr IV/17/11 Rady Gminy Boćki z dnia 03 marca 2011 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boćki 
- podjęta jednogłośnie  (za - oddano 15 głosów) 
 
Uchwała Nr IV/18/11 Rady Gminy Boćki z dnia 03 marca 2011 roku w sprawie 
zatwierdzenia  zmian w Planie Odnowy Miejscowości Piotrowo Krzywokoły 
- podjęta jednogłośnie  (za - oddano 15 głosów) 
ad pkt 5 
Pan Wójt poinformował, ze od 1 stycznia 2011 roku zmieniła się stawka VAT, w poprzedniej 
uchwale opłata za zbiorowe odprowadzanie i przyjmowanie ścieków do oczyszczalni ustalona 
była w cenie brutto, teraz gdy wzrósł VAT  gmina musi dokładać ten wzrost. Wobec 
powyższego przygotowano projekt uchwały określający opłatę w cenie netto w kwocie 2,80 zł 
za 1 m3  ścieków. Niniejsza uchwała nie powoduje podwyżki ceny odbioru ścieków. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania do Pana Wójta. Radni pytań nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekty uchwał i poddał pod głosowanie: 
 
Uchwała Nr IV/19/11 Rady Gminy Boćki z dnia 03 marca 2011 roku w sprawie ustalenia 
opłat za odprowadzanie i przyjmowanie ścieków na terenie Gminy Boćki 
- podjęta jednogłośnie (za - oddano 15 głosów). 
ad pkt 6 
Pan Wójt zapoznał z realizacją uchwał. Poinformował, że w okresie międzysesyjnym były 
przeprowadzane zebrania wiejskie w sprawie wyborów sołtysów. W dniu dzisiejszym w 
godzinach wieczornych ma odbyć się już ostatnie wiejskie zebranie wyborcze, jest to drugie 
zebranie w tym sołectwie, gdyż na pierwszym mieszkańcy nie dokonali wyboru. Do dnia 
dzisiejszego odbyto 36 zebrań i dokonano wyboru 35 sołtysów i tyleż samo rad sołeckich. 
Funkcję sołtysa w dużej części będą sprawowały kobiety, do dziś wybrano już 10 kobiet, i 
zostało jeszcze jedno zebranie. Na zebraniach oprócz napraw dróg gminnych, dużą część 
stanowią wnioski dotyczące remontów świetlic wiejskich. Natomiast w budżecie na remont 
świetlic przeznaczono 10 tys zł. Wszyscy radni byli informowani o terminie zebrania 
wiejskiego w ich okręgu wyborczym, jednak  nie wszyscy uczestniczyli. 
      Na zebraniach wiejskich Pan Wójt informował o budowie oczyszczalni  przydomowych i 
prosił o zapisywanie się chętnych do budowy. Zgłosiło się już 260 osób, wykaz ten trzeba 
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uzupełnić o numer działki. Zainteresowani budową będą partycypować w budowie oraz w jej 
utrzymaniu. 
 
ad pkt 7 
1. Pan Wójt powiedział, że jest  możliwość skorzystania z odnawialnego źródła energii 

słonecznej, a mianowicie zainstalowania kolektorów słonecznych solarów na dachu do 
ogrzewania wody. Przewidywany całkowity koszt kolektora słonecznego dla jednej 
posesji to szacunkowa kwota 10 - 15 tys zł.  z czego przewidywany udział finansowy - 
wkład własny - może wynieść  ok. 1500 - 2500 zł Pan Wójt prosił radnych, żeby zrobili 
rozeznanie w swoich okręgach wyborczych wśród mieszkańców i przekazali sołtysom 
ankiety dotyczące uczestnictwa w projekcie instalacji kolektorów słonecznych. Jeżeli 
zgłosi się odpowiednia ilość zainteresowanych osób, przystąpi się do złożenia wniosku. 

2. Pan Wójt powiedział, że na zebraniu wyborczym we wsi Starowieś mieszkańcy ponowili 
wniosek w sprawie nabycia przez gminę na rzecz wsi działki o pow. 0,56 ha od Pana 
Kulczewskiego Krzysztofa, na działce tej znajduje się piasek, który mieszkańcy chcą 
wykorzystać na cele wsi. Właściciel w dalszym ciągu działkę tę sprzedaje za 10 tys zł. 

      W dyskusji radni wypowiadali się pozytywnie, ich zdaniem działkę należy nabyć, jednak 
uważali że cena jest wysoka, proponowali 10 tys zł łącznie z działką i notariuszem.  

      Przewodniczący Rady Gminy przegłosował wniosek, kto jest za nabyciem działki we wsi 
Starowieś  od Pana Kulczwskiego Krzysztofa. 

      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, "za' - oddano 14 głosów, wstrzymał się - 1 głos. 
      W związku z powyższym Przewodniczący rady Gminy powiedział, że na następną Sesję 

Rady Gminy przygotuje się projekt uchwały w sprawie nabycia mienia na rzecz gminy 
Boćki. 

3.  Pan Wójt poinformował radnych, że za rok ubiegły wystąpiła nadwyżka budżetowa 1 mln 
92 tys zł, w związku z czym prosił radnych żeby do następnego posiedzenia komisji 
przemyśleli na co powinniśmy ją przeznaczyć. Nadmienił, że gmina nie posiada 
sprawnego samochodu służbowego, osobowa Skoda jest już zużyta. Mamy problem z 
dowozem niepełnosprawnych dzieci do szkoły specjalnej w Bielsku Podlaskim, z roku na 
rok liczba ich wzrasta, w roku ubiegłym było 3 dzieci, w tym roku 4-ro, od września br 
będzie znowu więcej. Do tej pory są wożone samochodem strażackim bądź Skodą, trzeba 
pomyśleć o zakupieniu samochodu większego, 9-cio osobowego. 

4.  Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, iż zauważyła  że na ulicach jest prowadzona 
dobudowa dodatkowych słupów i lamp oświetleniowych, zapytała kto to wykonuje. 
Pan Wójt odpowiedział, że to wykonywał Zakład Energetyczny sam bez udziału gminy 
doczepiał dodatkowe lampy. W związku z tym Pani Piotrowska powiedziała, że na ulicy 
Łukaszewicza brakuje 2 lamp przy Suszarni, żeby tam zamontowali. 

5.  Pan Przywózki Bogusław poruszył temat wałęsających się po ulicach psów, dzieci boją się 
chodzić do szkoły. 
Pan Wójt powiedział, że trzeba aby radni w budżecie przeznaczyli środki pieniężne na 
odłów psów, średnio 2500 zł za jednego psa, tyle chciało schronisko. 
Pan Przywózki wypowiadał się że część psów ma właścicieli i gmina  powinna zgłosić na 
Policję, żeby Posterunkowy przeszedł ulicami i wystawiał właścicielom mandaty, za nie 
uwiązane, chodzące luzem po ulicy psy. 
Pan Tomasz Roszkowski nadmienił, żeby od razu mandatów nie pisał, tylko 
przeprowadził rozmowę i ostrzegł o grożących sankcjach. 
Głos zabrał Pan Sekretarz Gminy,  że sprawa bezdomnych psów dotyczy nie tylko 
miejscowości Boćki, temat ten był poruszany również na zebraniach wiejskich podczas 
wyborów sołtysów. Pan Sekretarz robił już rozeznanie, szukał schroniska bądź firmy która 
by dokonała odłowu. Niestety żadne schronisko nie chce przyjąć i w związku z tym brak 
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jest chętnych do odłowu. Znalazła się Firma która podejmie się odłowu psów ale mieści 
się ona w Wałbrzychu, a psy dostarcza do schroniska  w Kołobrzegu. koszt odłowy 
jednego psa kształtuje się w granicach 500-600 złotych i dodatkowo opłacić koszty 
transportu  2,40 zł za km. 

6.  Pan Sekretarz poinformował zebranych o wyborach do Powiatowych Izb Rolniczych, 
które mają odbyć się  w niedzielę 3 kwietnia 2011 roku. Na terenie gminy Boćki będzie 
tylko jeden lokal wyborczy w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach czynny w 
godzinach od 8oo do 18oo W gminie będziemy wybierać dwóch przedstawicieli do 
Powiatowej Izby Rolniczej z pośród nieograniczonej liczby kandydatów. Kandydaci 
zgłaszają swoje kandydatury do Okręgowej Komisji do dnia 14 marca 2011 roku 
przedkładając zgłoszenie, oświadczenie i listę osób minimum 50 popierających danego 
kandydata. Prawo do głosowania posiadają właściciele i współwłaściciele gospodarstw 
rolnych powyżej 1 ha. Głosować można w kilku okręgach wyborczych tj w tych gminach 
na których położone są  grunta rolne. 
Na Izby Rolnicze gmina odprowadza składkę w wysokości 2% od podatku rolnego. 
Sekretarz poinformował również iż wpłynęła oferta z redakcji serwisu "Twój Polityk"  
skierowana do radnych którzy zechcą utworzyć darmowe konto na ich serwisie, 
zainteresowani mogą uzyskać informacje pod adresem mailowym 
redakcja@twojpolityk.pl lub pod numerem telefonu 58 350 94 61. 

7.  Pan Sekretarz nadmienił, że już od 15 marca  rolnicy  mogą składać wnioski o dopłaty 
obszarowe.W Urzędzie Gminy przeszkoleni pracownicy będą służyli pomocą przy 
wypełnianiu wniosków. 

8.   Pan Wójt nadmienił, że Wodociągi Podlaskie złożyły wniosek o zatwierdzenie taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę z ujęć zlokalizowanych na terenie Gminy oraz 
zakupiona na potrzeby odbiorów naszej gminy na okres od 1 maja 2011 r do 30 kwietnia 
2012 roku. Proponują zwiększenie ceny wody z 1,90 zł/m3  do 2,13 zł/m3, stawkę opłaty 
abonamentowej z 2,00 zł do kwoty 2,50 zł i cenę wskaźnikową z 2,05 zł do 2,41 zł. 
Uchwałę w tej sprawie należy podjąć do końca kwietnia 2011 roku, do tematu powróci się 
na komisjach, materiały radnym zostały przesłane. 

ad pkt 8 i 9 
Wniosków nie zgłoszono. 
ad pkt 10. 
Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady IV Sesji Rady Gminy. 
Protokółował: 
Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Krzysztof Bazylewski 
 
 


